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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak
az Országgyűlés elnöke

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló 46/1994 .
(IX.30.) OGY határozat 91 . § (1) bekezdése alapján „A takarékosságot vagy a pazarlás t
ösztönzi-e a kormány?"címmel írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Seszták

Miklós miniszter úrhoz .

Tisztelt Miniszter Úr !

Dombóváron néhány évvel ezel őtt a helyi Fűtőmű lehetővé tette, hogy akár egyes lakások i s

hőmennyiségmérőt beszereltetve a tényleges fogyasztás alapján fizessenek . Az ehhez

szükséges beruházás háztartásonként mintegy 300 .000 Ft, volt, amellyel évi 60 ezer forint

körüli megtakarítást lehetett elérni . Ugyanakkor anyagi okokból általában csak az egy

hőközponthoz tartozó lakások egy része állt át erre a mérési rendszerre .

2014. augusztus 31 .-től az állam a tényleges (mért) fogyasztás szerinti fizetést csak akkor

engedélyezi, ha az egy hőközponthoz tartozó minden egyes lakás azonos mérőberendezés t

használ.
Az azonos távleolvasott radiátorokra elhelyezett mér ők elhelyezése (egységesítése)

lakásonként mintegy 40 ezer forintos kiadással jár . Ezt az átállást az egy hőközponthoz

tartozó fogyasztóknak egységesen kellene meglépniük . Ám mivel nagyon sokan ezt a

költséget már nem tudják, vagy nem akarják vállalni, maradnak a légköbméteres - nem

kontrollált - energiapazarló rendszernél, amivel végső soron a már hőmennyiségmér ővel

rendelkező szomszédjaikat is pazarlásra kényszerítik .

Ön bizonyára tisztában van azzal, hogy 2016 . december 31 .-tő l várhatóan egy újabb mérési és

számlázási rendszerre kell átállni a vonatkozó EU-irányelvek alapján, ami azt jelenti, hogy a

takarékos energiafelhasználás és a fogyasztás szerinti mérés érdekében jelentős költségeket

vállalt állampolgárok újabb kiadásra kényszerülnek. A megoldás nyilvánvalóan az lenne, h a

egyrészt elhalasztanák a 2014 . augusztus 31 .-tő l hatályos rendelet bevezetését 2016 . december

31 .-ig, másrészt pedig (kizárólag) olyan pályázatokat kellene kiírni a lakótelepi tömbháza k

energetikai korszerűsítésére, amelyeknél az egyedi fűtésszabályozásra és mérésre való átállás

a támogatás odaítélésének egyik feltétele .



Kérem szíves tájékoztatását arról, hogy érzékeli-e a minisztérium a problémát, és tud, illetv e
szándékozik-e lépéseket tenni a megoldás érdekében .
Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2014 . július 24 .

Szabó Tímea
országgyű lési képviselő
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